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Vragen en antwoorden n.a.v. de bewonersavonden  

over de Noodopvang in Hoevelaken (versie 2) 

 
12 juni 2023 / 13 juni 2023 / 14 juni 2023 / 15 juni 2023 

 

 

Locatie 

Over het algemeen kunnen we over de locatie zeggen dat het EK op korte termijn 

beschikbaar kan komen. Het COA kan op deze locatie een goede kwalitatieve en 

menswaardige opvang realiseren met alles wat daarvoor nodig is. Wij zien op dit moment 

geen goede andere locatie in onze gemeente. 

 
1. Hoe is de keuze voor deze locatie tot stand gekomen? Welke criteria zijn gehanteerd? Schaal van 

Hoevelaken? Kleinere opvanglocaties een optie? De keuze voor deze locatie zorgt voor een verwijdering 

tussen Hoevelaken en Nijkerk. 350 asielzoekers op de schaal van Nijkerk is te begrijpen. Maar waarom wordt 

juist alleen Hoevelaken en niet de kern Nijkerk gebruikt voor de opvang van asielzoekers? 

Antwoord: Vanuit haar bestuurlijke verantwoordelijkheid en maatschappelijke betrokkenheid bij het vraagstuk 

over de opvang heeft de gemeente beide partijen, het COA en de eigenaar van het EK-pand, met elkaar in 

contact gebracht. Op basis van haar eigen uitgangspunten voor het realiseren van een opvanglocatie heeft 

het COA het pand op geschiktheid getoetst.  

 

2. Heeft de gemeente inzicht in de huurovereenkomst tussen EK en het COA? 

Antwoord: De gemeente heeft daar geen inzicht in. De overeenkomst tussen de eigenaar van het EK gebouw 

en het COA betreft een private overeenkomst. 

 

3. Welke daadwerkelijke rol heeft de gemeente gespeeld bij de locatiekeuze? 

Antwoord: De gemeente heeft deze locatie aangedragen omdat het pand grotendeels leeg stond door de 

toekomstige woningbouwlocatie. 

 

4. Is de gemeente eigenaar van de locatie? 

Antwoord: De gemeente is geen eigenaar. 

 

5. Wie is juridisch eigenaar van het EK-pand? 

Antwoord: Juridisch eigenaar van het pand is Euretco Properties IV BV. 

 

6. Wie is de huurder van het gebouw? 

Antwoord: De huurder van het gebouw wordt COA. 

 

7. Is het EK pand verkocht aan het COA? 

Antwoord: Nee dat is niet het geval. Het pand wordt verhuurd aan COA. 

 

8. Waarom dichtbij een woonwijk? 

Antwoord: De EK locatie is leidend geweest voor het aantal opvangplekken. Hierbij is gelet op de situatie van 

het gebouw, de ruimte om het gebouw en de afstand tot de woningen voor deze locatie gekozen. 

 

9. Waarom geen opvang in het gemeentehuis van Nijkerk? Dat komt toch leeg te staan? Welke locatie in de 

kern Nijkerk zijn in beeld geweest? 

Antwoord: Er zijn geen locaties in Nijkerk in beeld geweest. Op de locatie waar het gemeentehuis staat is 

woningbouw gepland, die medio volgend jaar van start gaat. 
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10. Spreiding van het aantal asielzoekers over meerdere locaties in de gemeente. Is daar naar gekeken? 

Antwoord: Nee, daar is niet naar gekeken. Op basis van ervaringen elders in het land en ook in aansluiting bij 

deze vorm van opvang voor deze groep asielzoekers, is het aantal van 350 asielzoekers passend.  

 

11. Alternatieve locaties onderzocht? Bijvoorbeeld panden kruispunt Hoevelaken en centrum (pand naast 

Blokker).  

Antwoord: Er zijn geen andere locaties en/of panden nader onderzocht. Het EK-gebouw is een geschikte 

locatie.  

  

12. Is bekend dat er ook een AZC komt in het oude pand van Jonker op Amersfoorts grondgebied? 

Antwoord: Dat is niet bekend en is ook niet het geval. Dit is nagevraagd bij de gemeente Amersfoort. 

 

13. Waarom 2 ½ jaar? Het Van Lodenstein College komt over 2 ½ jaar leeg te staan. Gaan daar straks de 

asielzoekers naar toe als EK sluit? Graag bevestiging dat dit niet gebeurt. 

Antwoord: Nee, er is geen sprake van asielzoekers in het Van Lodenstein College na 2 ½ jaar.  

 

14. Is er bekend hoeveel opvanglocaties er zijn in een straal van 5 km rondom Hoevelaken? 

Antwoord: Er zijn geen opvanglocaties (AZC’s en noodopvanglocaties) in een straal van 5 km rondom 

Hoevelaken. 

 

15. Wat is het aantal wooneenheden? Woonunits? 

Antwoord: Er komen circa 95 slaap- en wooneenheden van verschillende groottes. 

  

16. Vindt er binnen de opvanglocatie ook een doorstroom van asielzoekers plaats?  

Antwoord: Ja. Bijvoorbeeld doordat zij een status hebben ontvangen en geplaatst gaan worden in een 

gemeente als statushouder.  

 

17. Wat is de toekomstige invulling van het EK-pand? 

Antwoord: Woningbouwlocatie.  

 

 

  



 

3 

 

Aantal opvangplekken en samenstelling bewoners 

De keuze voor een niet te klein aantal plekken biedt de mogelijkheid om de 

bewonersvoorzieningen effectief en efficiënt te organiseren. Bij spreiding over meerdere 

locaties wordt de organisatie in begeleiding van inwoners bemoeilijkt. Op een locatie van 

deze omvang zijn er veel meer faciliteiten en fulltime personeel aanwezig voor onderwijs, 

zorg, ondersteuning, begeleiding, beveiliging, dagbestedingen en nog tal van andere 

zaken.  

 
18. Hoe is de keuze van 350 opvangplekken tot stand gekomen? Is dat passend bij het aantal inwoners in 

Hoevelaken? Waarom is er niet gekozen voor een lager aantal bewoners? Waarom niet aantal halveren?  

Antwoord: Met de keuze voor 350 vluchtelingen is het COA in staat om (voor de afgesproken periode) een 

goede en menswaardige noodopvang (plus) locatie te realiseren. Dat betekent dat er voor bewoners sprake is 

van enige privacy met eigen wooneenheden, onderwijs- en zorgfaciliteiten, kookmogelijkheden, maar ook de 

ruimte om dagactiviteiten aangeboden te krijgen. Ook in de begeleiding van asielzoekers is er ondersteuning 

door de inzet van woonbegeleiders en de aanwezigheid van een fulltime locatiemanager. Daarnaast is er 24 

uur beveiliging aanwezig.  

Bij kleinere opvanglocaties zijn de bovengenoemde faciliteiten, inclusief beveiliging, in veel mindere mate 

aanwezig. Deze kleinere opvanglocaties vallen dan voor verschillende voorzieningen onder een andere 

noodopvanglocatie. Dit brengt ook voor de omgeving nadelen met zich mee: minder begeleiding en toezicht 

bijvoorbeeld. 

 

19. Is het mogelijk om met een gefaseerde aanpak te werken? Dus eerst te starten met bijvoorbeeld 50 of 100 

opvangplekken en daarna door te groeien? Waarom niet 200 in Nijkerk en 150 in Hoevelaken? 

Antwoord: We gaan in gesprek met het COA over de mogelijkheid tot gefaseerde ingroei.  

 

20. Aantal opvangplekken bepaalt de efficiëntie volgens COA, dus het is een financiële motivatie? 

Antwoord: Voor het aantal van 350 asielzoekers kan er een kwalitatief goede en menswaardige noodopvang 

(plus) worden gerealiseerd door het COA.  

 

21. Is de locatie leidend voor het aantal opvangplekken? En kan dat ertoe leiden dat er nog veel meer opvang 

gerealiseerd wordt? 

Antwoord: De EK locatie is leidend geweest voor het aantal opvangplekken. overeenkomst met het COA is de 

afspraak: 350 asielzoekers voor de periode van 2 ½ jaar. Er zullen beslist niet meer asielzoekers worden 

opgevangen.  

 

22. Is het college op de hoogte van het onderzoek van het Nederlands Instituut voor Publieke Veiligheid waarin is 

aangegeven dat het om diverse redenen veel beter is om voor kleinschalige locaties te kiezen? Zo nee, gaat 

het college dit onderzoek in zijn afwegingen betrekken? 

Antwoord: Het college is niet bekend met dit onderzoek, maar zal daar nog kennis van nemen.  

 

23. Het aantal is veel te hoog voor ons dorp, waarom niet minder opvang? Amersfoort vangt in  

verhouding toch veel minder mensen op? 

Antwoord: Het klopt dat Amersfoort in verhouding minder opvangt. Verder verwijzen we u naar het antwoord 

van vraag 1. 

 

24. Waarom is ervoor gekozen om geen alleenstaande jongeren op te vangen? Op de website staat dat hier wel  

een uitzondering op kan worden gemaakt ten aanzien van kwetsbare jongeren. Wie gaat dat beoordelen? 

Antwoord: Deze minderjarigen worden opgevangen in kleinere wooneenheden met speciale zorg. Vaak 

hebben de jongeren heel veel meegemaakt. Wij kiezen ervoor deze groep nu niet op te vangen. De 

beoordeling vindt plaats door het COA.  

 



 

4 

 

25. Er wordt nu uitgegaan van maximaal 350 opvangplekken, maar er zijn 385 slaapplekken. 

Hoe groot is de kans dat er dan meer asielzoekers dan 350 komen? Hoe hard is het aantal? 

Antwoord: Dit aantal staat vast en is vastgelegd in de bestuursovereenkomst. Er worden dus niet meer dan 

350 asielzoekers tegelijk geplaatst. De extra plekken zijn vaak nodig wanneer er bijvoorbeeld een kamer is 

voor 6 personen en er een gezin komt van 5 personen. Er blijft dan 1 plek leeg. 

 

26. Wat is de samenstelling van de 350 asielzoekers? Aantal kinderen is weinig (10%). Hoe groot is het aantal 

kinderen? Verhouding tussen alleenstaande mannen en vrouwen? 

Antwoord: Over de concrete samenstelling kan op dit moment niets gezegd worden. Deze wordt bepaald door 

de instroom en doorstroom van asielzoekers. Met het COA is in de bestuurlijke overeenkomst de afspraak 

gemaakt dat het streven is om gezinnen, alleenstaande mannen en vrouwen en echtparen op te vangen. 

Hierbij is de instroom en doorstroom in Nederland bepalend.  

Op basis van ervaringen is de inschatting van het COA dat er op een aantal van 350 asielzoekers er ca 10% 

kinderen zijn. Dit betekent 35 kinderen op een aantal van 350. 

 

27. In Amersfoort vindt extra opvang plaats. Wat is hierin de relatie met de opvang in de gemeente Nijkerk? Wat 

doet Amersfoort hiernaast (zie vraag 5) nog meer in onze directe omgeving? Is er rekening mee gehouden 

dat ook Amersfoort op de grens van onze gemeente opvang heeft gerealiseerd langs de Nijkerkerstraat en 

dat deze bewoners ook zijn aangewezen op het centrum van Hoevelaken? 

Antwoord: Er is geen relatie met de noodopvang in de gemeente Nijkerk en deze locatie in Amersfoort. Op de 

locatie aan de Amersfoortseweg komen ongeveer 38 woningen, voor een periode van 10 jaar. De helft van de 

woningen komt beschikbaar voor alleenstaande woningzoekenden, voor inwoners vanaf 23 jaar. De andere 

helft is voor statushouders. Deze informatie staat op de website www.amersfoort.nl/nijkerkerstraat. Door 

Amersfoort zijn In de nabije omgeving verder geen andere ontwikkelingen voorzien. 

 

28. Heeft u het aantal van 350 wel eens samen gezien? 

Antwoord: Ja. Op verschillende locaties van noodopvang of AZC’s zijn deze aantallen of nog meer aanwezig. 

 

29. Wie en hoe bepaalt wie vluchtelingen zijn of gelukszoekers? 

Antwoord: Dit wordt bepaald door de Immigratie- en Naturalisatiedienst (IND). 

 

30. Kinderen die hier geboren worden in de geplaatste gezinnen. Hebben zij automatisch recht om hier te blijven. 

Wat gebeurt er na de 2,5 jaar. Waar gaan deze mensen dan heen? 

Antwoord: Het kindje krijgt de nationaliteit van de moeder en indien moeder getrouwd is van de vader. Status 

van de baby is gelijk aan die van de ouders.  

 

31. Er worden geen veiligelanders geplaatst in Hoevelaken? Hoe vindt daarop de controle plaats? Hoe hard is 

deze afspraak met het COA? Deze vraag geldt ook voor AMV’s (Alleenstaande Minderjarige Vreemdelingen). 

Antwoord: Hierop wordt 1 x per maand op gecontroleerd door gemeente met COA en dit is vastgelegd in de 

bestuursovereenkomst. Hierin is ook vastgelegd over welke doelgroepen er in de opvang worden geplaatst.  

Asielzoekers uit een veilig land van herkomst of asielzoekers die al internationale bescherming genieten in 

een ander Europees land vragen soms toch asiel aan in Nederland. Deze worden in de asielketen ook wel 

'spoor 2-asielzoekers'. Zij maken weinig kans op een verblijfsvergunning. De Immigratie- en 

Naturalisatiedienst (IND) behandelt hun asielaanvraag in een versnelde procedure. Zo wil de overheid 

Nederland minder aantrekkelijk maken voor mensen met een kansarme asielaanvraag. Asielzoekers in spoor 

2 hebben het recht om tegen een afwijzing van de asielaanvraag in beroep te gaan. 

  

32. Veiligelanders zijn ook Oekraïners met bijvoorbeeld een Marokkaans paspoort. Vaak zijn deze personen 

‘gestrand’ in Oekraïne en hebben zij geen Oekraïens paspoort. Oekraïens paspoort ‘gelukzoekers’. 

Antwoord: Deze asielzoekers zullen net als andere veiligelanders niet in Hoevelaken niet worden geplaatst. 

 

  

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.amersfoort.nl%2Fnijkerkerstraat&data=05%7C01%7Cm.kroon%40nijkerk.eu%7C9cd030ab17764cbf30f408db6db67974%7C3d755199a7604a779fc582d3a4729a7f%7C0%7C0%7C638224402727089682%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=%2BdtwAYDh0NWklcswNSljO%2BahVI3DC6fmyY9vHJe1KK8%3D&reserved=0
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Duur van de opvang 

De duur van opvang is maximaal 2 ½ jaar en die staat ook hard in de 

bestuursovereenkomst. 

 
33. Hoe hard is de 2 ½ jaar van de opvang? Is er een mogelijkheid dat het wordt verlengd? 

Antwoord: De periode van 2 ½ jaar is hard en staat ook in de bestuursovereenkomst. Daarnaast zal de 

tijdelijke omgevingsvergunning voor dezelfde periode zijn. 

 

34. Gaat daarna de procedure voor woningbouw van start? 

Antwoord: Ja, dat is de verwachting. 

 

35. Zijn er ervaringen elders dat een opvang slechts voor 2 ½ jaar wordt ingericht? 

Antwoord: Die zijn er en zelfs voor kortere tijd. De oorzaak ligt in het feit dat er te weinig ruimte is in de 

bestaande AZC’s en instroom hoog is in Nederland.  

 

36. Wat wordt er daarna gedaan met de aanwezige mensen als de noodopvang zou sluiten? 

Antwoord: Als deze noodopvanglocatie plus sluit, worden de aanwezige asielzoekers naar andere 

opvanglocaties overgeplaatst.  

 

37. Als bewoners een status krijgen en in de omgeving van de gemeente Nijkerk willen wonen levert dat extra 

druk op de woningmarkt op. Hoe gaat de gemeente dat oplossen? 

Antwoord: Dat levert geen extra druk op de woningmarkt. De gemeente Nijkerk is verplicht een bepaald aantal 

statushouders te huisvesten. De statushouders van de noodopvang worden daarop in mindering gebracht.  

 

38. Waarom geen draagvlak onderzoek (referendum)? 

Antwoord: Het college vindt het belangrijk om met inwoners in gesprek te gaan om een goed beeld te krijgen 

van het draagvlak. Daarom is gekozen voor de bijeenkomsten op 12 t/m 15 juni en de inloopbijeenkomst in 

september. 

  

39.  Wat is de motivatie voor deze locatie in relatie tot de verkeersveiligheid? 

Antwoord: In overleg met betrokken partijen als het COA en de politie, direct omwonenden en de afdeling 

verkeer, zal er gekeken worden naar passende verkeersveiligheidsmaatrelen, zover dat nodig is. Elke andere 

beoogde locatie brengt eveneens de zorg voor verkeersveiligheid mee. 

 

40. Wordt de brandveiligheid in de noodopvanglocatie meegenomen door het COA? 

Antwoord: Ja. 

 

41. Garantie dat er niet meer dan 350 komen en niet langer dan 2 ½ jaar. Opleggen van een dwangsom? 

Antwoord: Er wordt geen dwangsom opgelegd. Er is een bestuursovereenkomst waar duidelijk het aantal van 

350 asielzoekers met een duur van 2 ½ jaar na realisatiefase is opgenomen. Daarnaast heeft de gemeente 

een brief van het COA ontvangen, dat de uitgangspunten worden niet ook niet bij gewijzigd beleid vanuit het 

ministerie. Deze brief van het COA staat op de website.  

 

42. Bewoners van Tiny Houses in Nijkerk moeten na 2 jaar vertrekken. Hoe hard is de periode van 2 ½ jaar voor 

het EK-gebouw? 

Antwoord: De garantie van 2 ½ jaar is hard en maakt deel uit van de gemaakte afspraken in de 

bestuursovereenkomst met het COA. 
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Veiligheid openbare ruimte  

We zullen – ook samen met het COA, dat daarin ervaren is - gaan kijken naar de 

benodigde en gewenste aanpassingen van de openbare ruime die bijdragen aan de 

veiligheid. Ook de in te richten klankbordgroep krijgt hierin een belangrijke rol. Ten slotte 

zal ook met de politie en boa’s zorggedragen worden voor robuuste veiligheid om de 

locatie. 

 
43. Is er goed gekeken naar de verkeersveiligheid/oversteekplaatsen die nu al onveilig zijn? 

Antwoord: Nog niet. In overleg met betrokken partijen als het COA en de politie, direct omwonenden 

(klankbordgroep) en de afdeling verkeer, zal er gekeken worden naar passende verkeersveiligheidsmaatrelen 

waarbij ook aandacht is voor overstekende kinderen en inwoners. 

 

44. Er wordt erg hard gereden op de Koninginneweg. Hoe wordt ervoor gezorgd dat dit voor de asielzoekers een 

veilige oversteek wordt? 

Antwoord: De situatie ter plaatse aan de Koninginneweg wordt in beeld gebracht. Ook hiervoor geldt, dat we 

zover nodig in overleg passende maatregelen te treffen. 

 

45. Route station: denk aan meer verlichting? 

Antwoord: Op dit moment wordt de openbare ruimte rondom de beoogde noodopvanglocatie in beeld 

gebracht. Extra verlichting op de route is een van de opties die we net als andere maatregelen afwegen. In elk 

geval wordt deze route opgenomen in de extra surveillance van de boa’s. Deze route is een bespreekpunt in 

het op te stellen veiligheidsplan. 

 

46. Er is nu al weinig ruimte voor de jeugd. Dit wordt straks nog lastiger, er kunnen nieuwe hangplekken ontstaan 

door de asielzoekers. Hoe wordt hier een oplossing voor gevonden? Hoe wordt er opgetreden tegen 

samenscholing? Hoe wordt de veiligheid in het centrum gegarandeerd? 

Antwoord: Op het terrein van het EK gebouw zijn mogelijkheden om plekken te creëren voor asielzoekers. Er 

is een prioriteitsstelling voor de boa’s om in de omgeving van de noodopvang extra toezicht te houden. 

Daarnaast heeft de politie aangegeven om meer te gaan surveilleren.  

 

47. Toename van het aantal (pogingen) zelfmoord bij opvanglocaties is zorgwekkend. Wat wordt er aan gedaan 

om de veiligheid te verhogen gelet op een brede beek, autosnelweg en een dubbele spoorlijn in de directe 

omgeving? 

Antwoord: Bij andere COA noodopvanglocaties in de buurt van autosnelwegen en spoorlijnen is geen relatie 

te zien met stijgingen in het aantal zelfmoordpogingen. Het station Hoevelaken is een van de punten die in het 

op te stellen veiligheidsplan nadrukkelijk wordt meegenomen. Overleg met de verschillende partners is al 

opgestart. 

 

48. Hoe kan de veiligheid gewaarborgd worden als we weten dat er onvoldoende politie is? 

Antwoord: De politie gaat extra surveilleren rond de noodopvanglocatie en er komt extra boa-capaciteit. 

 

49. Komt er extra camerabewaking in het dorp/centrum of op het station? Permanent cameratoezicht? 

Antwoord: Mobiel cameratoezicht behoort tot een van de opties die snel ingezet kan worden als dit nodig 

blijkt. 

 

50. Welke garanties krijgen we voor toezicht in het centrum om overlast te voorkomen? En wie bepaalt de 

overlast? Wanneer is er sprake van? 

Antwoord: Er komt een prioriteitstelling bij de boa’s en er komt extra boa-capaciteit. Hierdoor is extra toezicht 

mogelijk en wordt getracht overlast zoveel mogelijk te voorkomen. 
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51. 2 x een misdrijf en 5 x overlast, hoe wordt dat gecontroleerd? En als mensen verplaatst 

worden, krijgen we dan geen andere overlastgevers terug? Wordt er tussen COA en politie en IND juridisch 

afgestemd? 

Antwoord: Dit wordt vastgelegd bij de politie en doorgegeven aan het COA. We krijgen daarvoor geen andere 

overlastplegers terug. Dit wordt gecontroleerd en afgestemd.  

 

52. Nu al geen politie/boa-capaciteit in Hoevelaken. Een keer in de winkel gezien. Waarom nu wel meer boa’s en 

hoeveel komen er bij? 

Antwoord: Gelet op de nieuwe situatie door de komst van de noodopvang is er prioriteitstelling bij de boa’s en 

er komt extra boa-capaciteit.  

 

53. Politiepunt in Hoevelaken?  

Antwoord: De wijkagenten houden 1 keer per 14 dagen een spreekuur in de bibliotheek of de 

noodopvanglocatie. Daarnaast zal de bereikbaarheid van de politie worden opgenomen in het veiligheidsplan. 

 

54. Wie vergoedt extra beveiligingsmaatregelen? 

Antwoord: Maatregelen die op het terrein van de noodopvang worden getroffen worden betaald door het 

COA. Beveiligingsmaatregelen door/bij particulieren zelf is voor eigen rekening. 

 

55. Wat te doen bij groepsvorming in het dorp? 

Antwoord: Er komt prioriteitsstelling bij de extra boa’s waardoor extra toezicht gehouden wordt en er komt 

extra boa-capaciteit. Als groepsvorming leidt tot overlast wordt dit op de reguliere manier afgehandeld.  

  

56. Wat is de grens van ingrijpen? Wat moet er gebeuren eer er ingegrepen wordt? 

Antwoord: De politie en de boa’s beoordelen, net als altijd, per melding of situatie of er ingegrepen moet 

worden. Dit doen zij op basis van de bevoegdheden die zij hebben. 

 

57. Komt er extra politie in het dorp? Extra rondrijden? Hoe vaak is dit? Maandag 12/6 werd er gezegd dat er 

geen extra politie of boa’s bij kwamen. Hoe zit dit? 

Antwoord: Er komt geen extra politiecapaciteit. De politie gaat wel extra surveilleren rond de 

noodopvanglocatie. Daarnaast komt er een prioriteitstelling bij de boa’s en er komt extra boa-capaciteit.  
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Sociale Veiligheid 

We gaan uit van een goed samenleven met de vluchtelingen in onze gemeente. Maar we 

weten ook dat deze mensen soms heftige dingen hebben meegemaakt en veel spanning 

hebben gehad en misschien nog hebben, doordat familie nu ver weg is en soms gevaar 

loopt. Dat zorgt soms voor gebeurtenissen die niet wenselijk zijn, in een locatie of in de 

buurt daarvan. Daar willen we goed op zijn toegerust: 

▪ Allereerst is er op de locatie altijd, 24/7, beveiliging en een fulltime locatiemanager.  

▪ In de locatie is ook begeleiding van het COA aanwezig. Er is gezondheidszorg en 

mensen worden begeleid met andere zaken in het kader van hun asielprocedure.  

▪ En we zorgen ervoor dat de contacten en afstemming met de politie goed zijn. Ook 

komt er meer surveillance van de politie en boa’s, waarbij we ook extra boa-capaciteit 

gaan inzetten.  

▪ Voor inwoners is de locatie telefonisch bereikbaar, zodat er bij vragen of klachten 

normaal contact kan worden gezocht en een oplossing wordt gezocht.  

▪ Ook de gemeente heeft een vast aanspreekpunt voor inwoners in deze periode.  

▪ De gemeente stelt een veiligheidsplan op waarin dit soort zaken zijn opgenomen. 

 
58. Is er gekeken naar best practises bij andere gemeenten? Wat leren wij hier van? 

Antwoord: Er is gekeken naar andere gemeenten in de regio zoals Wageningen en Harderwijk. Maar ook de 

ervaring en kennis van het COA en onze eigen medewerkers van openbare orde en veiligheid nemen we mee 

bij deze noodopvang in het EK gebouw. 

 

59. Aanrijtijden van de politie hoe wordt dat geborgd? 

Antwoord: De politie heeft toegezegd dat de aanrijtijden van maximaal 15 minuten worden gewaarborgd. 

Daarbij kan ook worden opgeschaald met eenheden vanuit Amersfoort.  

 

60. Hoe wordt er omgegaan met LHBTIQ+-groep met stoornis? Wordt deze groep gemonitord? (verwijzing naar 

steekincident in Frankrijk). 

Antwoord: Net zoals mensen die niet tot deze groep behoren wordt er nauwlettend gekeken naar asielzoekers 

die getraumatiseerd zijn. Hiervoor is special de GZA (gezondheidszorg Asielzoekers b.v. huisarts) zorg in het 

pand aanwezig. 

 

61. Mensen die vluchten zijn getraumatiseerd, hoe krijgen zij de juiste psychische zorg? 

Antwoord: Deze zorg wordt special verleend door GZA (gezondheidszorg Asielzoekers b.v. huisarts) binnen 

de noodaanvang door het COA. 

 

62. Mensen in de opvang hebben niets te doen en gaan zich vervelen en rondhangen in het dorp, in het 

Hoevelakense bos of bij de wandelpaden (rondom Doggenaar), wat betekent dat voor ons? 

Antwoord: Samen met vrijwilligersorganisaties, het COA en de meedoen-balie zal ingezet worden om een 

goede daginvulling te geven aan de asielzoekers, om verveling te voorkomen. De ervaring leert dat de 

meeste asielzoekers graag aan de slag gaan met (vrijwilligers) werk. 

  

63. Bewoners komen uit andere cultuur waar veel meer op straat wordt geleefd. Hoe wordt voorkomen dat dit 

overlast gaat vormen? 

Antwoord: Als asielzoekers komen zal hen gewezen worden op de cultuur en gebruiken binnen onze 

maatschappij. Het COA zet zich hiervoor in om de asielzoekers hierop te wijzen. Daarnaast kunnen signalen 

worden doorgegeven aan het COA. Daarnaast is het belangrijk om regelmatig als klankbordgroep, gemeente, 

politie, boa’s en COA om de tafel te zitten om bijvoorbeeld dit onderwerp te bespreken. Een klankbordgroep is 

een groep bewoners die meedenkt, met ideeën komt en signalen doorgeeft vanuit de samenleving.  
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64. Hoe zit het met de veiligheid van onze kinderen? Zij gaan (alleen) naar de sport, naar school, wat betekent 

dat?  

Antwoord: Met de afspraken die we maken met COA, de politie en de extra boa-capaciteit willen we 

aandacht besteden aan de veiligheid voor alle inwoners van Hoevelaken, dus ook de kinderen.  

 

65. Er is hier niets te doen, dus mensen gaan naar het centrum, wat betekent dat voor de looproutes naar het 

centrum en voor het centrum zelf? (Looproute boodschappen doen centrum langs tweetal 

kinderspeellocaties). 

Antwoord: Bepaalde straten b.v. de Stoutenburgerlaan zullen gekozen worden als looproute. Het COA zal 

elke asielzoeker wegwijs maken in het gebruik van deze routes en wat de normen en waarden zijn in 

Nederland. 

 

66. Wordt er extra geïnvesteerd in veiligheid op het station en de looproutes naar het station? Veiligheid van onze 

kinderen als ze ’s avonds van het station naar huis gaan. 

Antwoord: Met de afspraken die we maken met COA, de politie en de en de extra boa-capaciteit willen we 

aandacht besteden aan de veiligheid voor alle inwoners van Hoevelaken en ook op het station. 

 

67. Is er extra beveiliging in de winkels aanwezig? Is extra camera’s in de winkelstraat een optie? (sta als vrouw 

alleen in de winkel). 

Antwoord: Het inhuren van beveiligingsmaatregelen in winkels is geen gemeentelijke taak. Hier voorziet de 

gemeente of het COA niet in. Wel zal er extra boa-capaciteit ingezet worden. Wanneer 

veiligheidsmaatregelen in het centrum nodig blijken, kan dit snel worden gerealiseerd.  

 

68. Worden ondernemers van het centrum betrokken bij het opstellen van het veiligheidsplan? 

Antwoord: Net als de inwoners van Hoevelaken hebben de ondernemers van het centrum de ruimte gekregen 

om tijdens een gesprek met de gemeente vragen te stellen of ideeën te delen. Deze input neme we mee in 

het opstellen van het veiligheidsplan. Voor definitieve vaststelling gaan we met de ondernemers van het 

centrum in gesprek over het veiligheidsplan. 

 

69. Wie betaald extra kosten voor meer personeel in de winkel? Sta nu alleen. 

Antwoord: Uit ervaringen bij andere gemeenten is gebleken dat extra personeel niet noodzakelijk is. Wel is er 

afgesproken dat meer gesurveilleerd zal worden door de politie en boa’s, waarbij we ook extra boa-capaciteit 

gaan inzetten.  

 

70. Wat gebeurt er als er ongeregeldheden zijn of worden vastgesteld? Wat moet ik doen als ik overlast ervaar of 

me onveilig voel? 

Antwoord: Dan kunt u contact opnemen met de politie en daar melding van maken, zoals u dat nu ook zou 

doen. Daarnaast heeft zowel het COA als de gemeente een vast aanspreekpunt. De contactgegevens van 

politie, COA en de gemeente worden nog op meerdere plekken gepubliceerd. 

 

71. Kan ik de politie bellen? 

Antwoord: U kunt altijd de politie bellen als u een signaal wilt doorgeven over bijvoorbeeld overlast. U belt 112 

voor directe noodgevallen en 0900-8844 voor minder dringende gevallen.  

 

72. Hoe vaak is de wijkagent bereikbaar?  

Antwoord: 1 x per week is een spreekuur in de bibliotheek, 1 x per week is een spreekuur in EK-gebouw. 

Daarbuiten is er altijd de gebruikelijke telefonische bereikbaarheid van politie. Het e-mailadres van de 

wijkagent is doriene.blotenburg@politie.nl. 

 

  

mailto:doriene.blotenburg@politie.nl
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73. Zijn de beheerders / beveiligers voor ons (inwoners Hoevelaken) rechtstreeks met 06 

nummer te bereiken? 

Antwoord: Er is 24/7 bezetting en beveiliging op de noodopvanglocatie. Zij zijn via een nog te publiceren 

nummer altijd te bereiken. De wijze waarop en de exacte nummers zullen tijdig worden gecommuniceerd.  

 

74. Is de politiepost voldoende bemenst? Hoe staat het daarmee? Hoe zit het met de bezetting van de 

politiekamer? 

Antwoord: In Hoevelaken is geen politiepost meer. Deze is vervangen door een spreekuur van de 

wijkagenten. De 15 minuten aanrijtijd wordt gehanteerd in Hoevelaken, eventueel met andere collega’s uit 

Amersfoort. 

 

75. Hoe vaak is de wijkagent bereikbaar? Spreekuur van de politie?  

Antwoord: Er is geen politiepost meer in Hoevelaken. De wijkagenten houden 1 keer per 14 dagen om en om 

een spreekuur in de bibliotheek en de noodopvanglocatie. 

 

76. Ik weet niet wat een veiligheidsplan is en de inhoud daarvan, kan dat worden toegelicht? Wanneer wordt het 

veiligheidsplan gepresenteerd? 

Antwoord: Het veiligheidsplan is bedoeld om te laten zien welke afspraken er zijn gemaakt met de 

verschillende partners over veiligheid. Extra veiligheidsmaatregelen die worden getroffen worden in een 

veiligheidsplan nader toegelicht. Verder wordt er ingegaan op contactpersonen, welke overlegstructuren er 

zijn en welke mogelijkheden de inwoners hebben om hun signalen van onveiligheid te kunnen delen en 

bespreken. De contouren van het veiligheidsplan staan nu al op de website. Het volledige veiligheidsplan 

wordt gedeeld zodra deze is vastgesteld. Naar verwachting zal het veiligheidsplan begin oktober worden 

vastgesteld. 

 

77. Als asielzoekers 5 maal overlast veroorzaken of 2 maal een overtreding begaan wordt er pas iets aan 

gedaan, wat betekent dat voor mij en voor ons dorp? 

Antwoord: Dan worden deze asielzoekers met betrokken familieleden verplaatst uit de locatie Hoevelaken 

naar een daarvoor speciaal ingerichte locatie elders in het land. Hierover zijn specifiek afspraken gemaakt 

met het COA. 

 

78. Als mensen niets te doen hebben gaan ze zich vervelen en mogelijk overlast veroorzaken, hoe wordt hier 

mee omgegaan? Is er bijvoorbeeld dagbesteding? Onze voorzieningen verdwijnen ook, de bibliotheek gaat 

toch ook weg? 

Antwoord: Sommige bewoners van de noodopvang zullen werken. Ze mogen allemaal vrijwilligerswerk doen. 

Daarnaast wordt er ook dagbesteding aangeboden. Als er sprake van overlast is, kunt u hier melding van 

maken. Daarnaast blijft de bibliotheek in Hoevelaken. 

 

79. Hoeveel mensen werken er straks op de opvanglocatie van het COA, politie, gemeente e.d.? 

Antwoord: Het exacte aantal medewerkers van het COA is nu nog niet aan te geven, maar is gerelateerd aan 

het aantal asielzoekers. Er zullen geen extra mensen toegevoegd worden aan de politiecapaciteit. Wat dit 

betekent voor de gemeente moet nog in beeld worden gebracht.  

 

80. Wordt er in het veiligheidsplan ook rekening gehouden met de opvanglocatie in Amersfoort? Aangezien deze 

mensen ook op het centrum van Hoevelaken zijn aangewezen? 

Antwoord: Met de gemeente Amersfoort is overleg over de opvang van asielzoekers. De locatie aan de 

Nijkerkerstraat zijn tijdelijke woningen (38 stuks) voor starters en statushouders en niet voor asielzoekers. Zie 

ook vraag 27.  

 

  



 

11 

 

81. Wij wonen op de route van EK naar centrum en zijn bang voor inbraak. Hoe wordt dit zo 

goed mogelijk tegengehouden? 

Antwoord: De politie en de boa’s zullen regelmatig surveilleren in de omgeving rondom de noodopvanglocatie. 

Wanneer er signalen of meldingen zijn van inbraak acteert de politie volgens de reguliere werkwijze. In het 

veiligheidsplan wordt aangegeven welke mogelijkheden er zijn voor inwoners om signalen van onveiligheid te 

delen en te bespreken.  

 

82. Mogen mensen na 24.00 uur nog naar buiten? 

Antwoord: Ja. 

 

83. We vragen al heel lang om maatregelen op bijvoorbeeld het station qua veiligheid, waarom zouden die 

maatregelen nu wel worden getroffen? Hoe om te gaan met overlast op het station? 

Antwoord: Over de komst van asielzoekers vindt, met de veiligheidspartners, ook afstemming plaats met het 

beheer van het station. In het overleg met alle partners wordt deze vraag opgepakt. 

 

84. Wordt ook aandacht gegeven aan middelbare scholieren die door het dorp fietsen (vooral ’s winters als het 

vroeg donker wordt). Is hierover contact met scholen? 

Antwoord: Met lokale/regionale onderwijspartners vindt er ook overleg en afstemming plaats. Zij staan in 

contact met de politie/wijkagent. 

 

85. De ervaring leert dat er in de omgeving van opvanglocaties veel fietsen worden gestolen, hoe wordt dit 

voorkomen? 

Antwoord: Bewoners van de noodopvang kunnen beschikken over een eigen fiets. Eens per half jaar vindt er 

een controle plaats door de politie over het aantal fietsen op de locatie. Alle fietsen op locatie zijn voorzien 

van een label (kabel) met daar aan gekoppeld de naam en het kamernummer van de bewoner. Door het COA 

wordt ingezet op een sluitend registratiesysteem van fietsen.  

 

86. De gemeente heeft aangegeven dat er binnen twee weken een veiligheidsplan komt. Lukt dat? 

Antwoord: Het college heeft besloten meer tijd uit te trekken voor het maken van onder meer het 

veiligheidsplan. Zo kan het veiligheidsplan wordt aangevuld met de informatie uit de inwonersbijeenkomsten, 

overleggen met partners, en concrete informatie vanuit het COA over de noodopvanglocatie. Het 

veiligheidsplan zal naar verwachting begin oktober gereed zijn. De contouren van het veiligheidsplan staan op 

de website.  

 

87. Is er ook een calamiteitenplan? Wat te doen bij incidenten? En maakt dat onderdeel uit van het 

veiligheidsplan? Hoe staat het met de brandveiligheid? Maakt dat ook onderdeel uit van dit plan? 

Antwoord: Er bestaat al een calamiteitenplan vanuit het EK gebouw. Daarnaast heeft het COA een eigen 

veiligheidsplan gericht op de noodopvanglocatie. Het veiligheidsplan van de gemeente voorziet in de 

organisatie van veiligheid waarin de verschillende rollen, taken en verantwoordelijkheden van het COA, 

politie, gemeente, Openbaar Ministerie en Veiligheids- en gezondheidsregio Gelderland Midden worden 

beschreven. 

 

88. Hoe zit het met de beschikbaarheid van hulpdiensten? 

Antwoord: Deze verandert niet. 

 

89. Is het mogelijk om per woning in de omgeving van de locatie camera’s te plaatsen?  

Antwoord: Nee dat is niet mogelijk. 
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90. Verkeersroute van het boodschappen doen, loopt langs een tweetal kinderspeelpleinen. 

Hoe  

gaat de gemeente hier mee om? Veilig laten spelen van de kinderen. Kijk naar looproutes en probeer dat ook 

te stroomlijnen, dat men niet gaat zwerven? Sluit sluiproutes naar woonwijken/speelplekken af. Bijvoorbeeld 

de Eiberlaan  

Antwoord: De politie en de boa’s zullen regelmatig surveilleren in de omgeving rondom de 

noodopvanglocatie. Daarnaast is er een prioriteitstelling bij de boa’s en er komt extra boa-capaciteit.  

 

91. Hoe ziet het overleg eruit tussen COA en politie en hoe vaak gebeurt dit? 

Antwoord: Het COA, politie, coördinator van de boa’s en de gemeente hebben tweewekelijks een overleg met 

elkaar op de locatie. Eventuele meldingen of incidenten worden tijdens dit overleg onder de aandacht 

gebracht.  

 

92. Wat wordt er ondernomen om het gevoel van onveiligheid, angst van de bewoners in Hoevelaken weg te 

nemen? 

Antwoord: De politie en boa’s gaan extra surveilleren rond de noodopvanglocatie, waarbij we ook extra boa- 

capaciteit gaan inzetten. Deze en andere veiligheidsmaatregelen zijn vastgelegd in het veiligheidsplan. Een 

vertegenwoordiging van de inwoners krijgt via een klankbordoverleg de mogelijkheid om maandelijks met het 

COA, politie en de gemeente in gesprek te gaan. Voor de klankbordgroep kunt u zich opgeven via 

asielopvang@nijkerk.eu. 

 

93. Niemand staat er achter. Wat is de reden om dit dan toch voort te zetten? 

Antwoord: Het is niet zo dat niemand er achter staat. Wij ontvangen ook positieve berichten en vragen van 

inwoners of zij wat kunnen betekenen voor deze asielzoekers. Als college zijn wij van mening dat wij onze 

verantwoordelijkheid moeten nemen om een (maatschappelijke) bijdrage te leveren aan de opvang van 

asielzoekers in Nederland. 

 

 

Openbare ruimte/Leefomgeving 

Om goed in te spelen op de gevolgen van de noodopvang voor de openbare ruimte zullen 

we vanuit de gemeente samen met de klankbordgroep en de politie een plan maken om de 

leefomgeving prettig en veilig te houden. 

 
94. Onderzoek herinrichtingsmogelijkheden van het parkeerterrein? Naast het parkeren voor het COA personeel  

en bezoekers, realiseren van moestuintjes, speelvoorzieningen, plaatsen van bankjes, groenvoorzieningen  

aan de rand als afscheiding, recreatieve voorzieningen. 

Antwoord: We gaan in overleg met EK en het COA om te kijken wat de mogelijkheden zijn in hoe we 

voorzieningen kunnen realiseren voor de mogelijke nieuwe bewoners van het EK gebouw. Ook wordt hierbij 

de achterkant van het gebouw betrokken. Hierin worden de bovengenoemde suggesties meegenomen. 

 

95. Aandacht voor het Ridderspoor (Sporthal, speelterrein)? 

Antwoord: Er zal aandacht worden gegeven door de boa’s voor de genoemde locaties. 

 

96. Komen er geen hangplekken en als die er komen wat wordt daar aan gedaan? 

Antwoord: Er worden geen hangplekken ingericht in de openbare ruimte. Mochten die ontstaan en geven die 

overlast dan zullen de boa’s handhaven. Er wordt gekeken of het mogelijk is om voor de asielzoekers achter 

het gebouw ruimte te creëren waar zij samen kunnen komen. 

 

97. Kan het pad bij de Eiberlaan worden afgesloten. 

Antwoord: Door de gemeente zal worden bekeken of dit pad kan worden afgesloten. Met de bewoners zullen 

wij in gesprek gaan. 

mailto:asielopvang@nijkerk.eu
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98. Mogen de bankjes verwijderd worden? 

Antwoord: Nee. Op het moment dat dit overlast gaat geven zal in overleg worden getreden met degenen die 

overlast bezorgen. 

 

 

Ruimtelijke procedure  

Er is een omgevingsvergunning nodig voor deze opvang. Voor wie dat wil kan er bezwaar 

worden ingediend. Het college vraagt de vergunning in de herfst aan. Daarna zal het nog 

enige tijd duren voordat deze kan worden verleend. 

 
99. Hoe krijgt dit pand vergunning?  

Antwoord: Het EK gebouw wordt vergund op basis van de zogeheten kruimelgevallenlijst, vermeld in Bijlage 

II, artikel 4, onderdeel 9 en onderdeel 11 van het Besluit omgevingsrecht (Bor), in combinatie met artikel 2.12, 

lid 1, onderdeel a, sub 2 van de Wet algemene bepalingen omgevingsrecht (Wabo). Deze procedure is 

passend omdat een bestaand gebouw een nieuwe, tijdelijke, functie krijgt. 

 

100. Wanneer wordt de omgevingsvergunning gepubliceerd? 

Antwoord: Na het indienen van de aanvraag is er een beslistermijn van 8 weken die eenmalig kan worden 

verlengd met 6 weken. De omgevingsvergunning wordt dus uiterlijk 14 weken na het indienen van de 

aanvraag gepubliceerd. De aanvraag zal pas worden ingediend als het college een definitief besluit heeft 

genomen. Dit zal naar verwachting in oktober plaatsvinden.  

 

101. Kan ik hiertegen bezwaar maken? 

Antwoord: Tegen een vergunning op basis van de kruimelgevallenlijst staat bezwaar en beroep open. Het 

bezwaar en beroep moet dan wel gaan over de tijdelijke omgevingsvergunning.  

 

102. Welke bezwaren en beroepsmogelijkheden zijn er op de omgevingsvergunning? 

Antwoord: Tot 6 weken na het verlenen van de omgevingsvergunning kan bezwaar worden ingediend. Na het 

indienen wordt de inhoud van het bezwaar beoordeeld en de vergunning moet dan worden heroverwogen. De 

gemeente neemt een nieuw besluit. Tegen dit nieuwe besluit staat beroep open bij Rechtbank Gelderland, 

afdeling Bestuursrecht. 

 

103. Heeft het besluit een schorsende werking? 

Antwoord: Het instellen van bezwaar of beroep heeft geen schorsende werking. Dan moet daar apart om 

gevraagd worden en onderbouwd moet worden wat het belang is bij het schorsen van de 

omgevingsvergunning. 

 

104. Kan ik ook bij deze omgevingsvergunning bezwaar maken tegen het aantal van 350? 

Antwoord: Alle onderdelen van de omgevingsvergunning staan open voor bezwaar, dus ook het aantal. 

 

105. Hoe pakt de gemeente de wijziging van het bestemmingsplan aan? 

Antwoord: Er vindt geen wijziging van het bestemmingsplan plaats.  

 

106. Wordt bij het verstrekken van een omgevingsvergunning ook de aanwezigheid van asbest in het pand 

onderzocht? 

Antwoord: Indien een gebouw voor 1-1-1994 is gerealiseerd wordt er een inventarisatie op asbest 

meegenomen. Mocht een gedeelte van het EK gebouw ouder zijn dan 1994 wat betrekking heeft op de 

realisatie van de noodopvang, dan zal er op asbest worden onderzocht.  
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Besluitvorming 

Wij hechten aan zorgvuldige besluitvorming, die rekening houdt met de ingebrachte 

aandachtspunten. Daarom hebben we met omwonenden gesproken, gaan we nogmaals 

een bijeenkomst organiseren die toegankelijk is voor alle inwoners van Hoevelaken en 

willen we ook aan de gemeenteraad laten zien dat we een zorgvuldig en afgewogen besluit 

nemen. Wat het besluit en de uitwerking zal zijn staat nu niet vast, onze intentie uiteraard 

wel. 

 
107. Wat is de positie van de gemeenteraad? 

Antwoord: In het bestuurlijke proces heeft de gemeenteraad de mogelijkheid wensen en bedenkingen in te 

brengen op het voorgenomen besluit van het college. Deze geuite wensen en bedenkingen van de raad 

neemt het college mee naar het definitief te nemen besluit door het college over de noodopvang.  

 

108. Wat als de raad niet akkoord gaat? Blijft het college dan toch bij haar voorgenomen besluit? 

Antwoord: Op deze vraag is nu geen antwoord te geven. De raad kan haar wensen en bedenkingen op het 

voorgenomen besluit aangeven. Maar het college neemt uiteindelijk het definitieve besluit. 

 

109. Wat doet het college met onze reacties? 

Antwoord: Het college heeft bij de dialoogsessies en de bijeenkomst met ondernemers van het centrum input 

ontvangen. Het college heeft geluisterd naar uw zorgen en weegt alle input in het verdere proces. Ook zijn er 

mooie suggesties gedaan met betrekking tot inrichten van ontmoetingsruimten en voor het veiligheidsplan. 

Deze suggesties neemt het college mee bij de verdere uitwerking. 

 

110. Wij hebben geen vertrouwen in de gemeente, het besluit is toch al genomen? Hebben we überhaupt nog 

invloed, kan de gemeente nog besluiten om geen noodopvang te realiseren? 

Antwoord: Er is een ontwerp besluit genomen door het college en nog geen definitief besluit. De ideeën en 

suggesties die uit de verschillende sessie zijn opgehaald zijn belangrijk en worden meegenomen bij de 

verdere besluitvorming door het college.  

 

111. Kan de staatssecretaris de afspraken herzien (Bestuursovereenkomst en dergelijke)? 

Antwoord: Nee. De gemeente heeft naast de concept bestuurlijke overeenkomst een bevestiging van het 

COA ontvangen waarin nogmaals de gemaakte afspraken worden bevestigd. 

 

112. De gemeente heeft toch ook een zorgplicht voor haar huidige inwoners? Hoe wordt daar vorm aangegeven 

met de keuze voor een noodopvang? 

Antwoord: Deze verandert niet. De tijdelijke komst van asielzoekers heeft geen invloed op de zorgplicht naar 

de inwoners. 

 

113. Wat is de status van de afspraken met het COA? 

Antwoord: Dit zijn harde afspraken tussen beide partijen en onlangs nogmaals bevestigd door het COA. 

 

114. Welke reden, achtergrond kan er zijn om het besluit niet door te laten gaan? 

Antwoord: Het is ons nadrukkelijke streven en verantwoordelijkheid de voorgenomen opvang te realiseren 

voor de beperkte tijd die we hebben aangegeven. Daarbij hopen we op steun vanuit de samenleving en we 

nodigen ook iedereen uit om op manieren die passen te willen helpen en bijdragen. Hoewel we op dit moment 

nog geen aanleiding zien om te twijfelen aan de realisatie, kunnen er altijd situaties ontstaan die wellicht tot 

een andere zienswijze leiden. Wij zullen daar dan op dat moment zo goed mogelijk mee omgaan.  

 

115. Stemverdeling in het college? (op de achtergrond een burgemeester van CDA-huize) 

Antwoord: Het voltallige college staat achter het ontwerp besluit wat is genomen. 
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116. In welk stadium is het proces? Wat is de garantie dat er niet meer dan 350 vluchtelingen 

komen? Wat gebeurt er met die 350 bewoners; waar blijven die? Gaan we ook bouwen voor die 350 

bewoners? 

Antwoord: Het besluitvormingsproces is nog aan het begin. Het college heeft een ontwerp besluit genomen. 

Na weging van alle reacties zal het college een voorgenomen besluit nemen. Hierna zal de raad hun wensen 

en bedenkingen bespreken met het college in een raadsvergadering. Vervolgens zal het college een definitief 

besluit nemen.  

Het aantal van 350 bewoners is vastgelegd in de bestuursovereenkomst. Deze bewoners worden toegewezen 

aan verschillende gemeenten, waaronder de gemeente Nijkerk, wanneer zij status, verblijfsvergunning 

hebben. Wanneer deze toegewezen worden als statushouder voor onze gemeente dan zullen zij ook 

gehuisvest worden in bestaande of nieuwe woningen. Dit past binnen het aantal statushouders dat we 

sowieso moeten huisvesten. 

 

117. Waren alle wethouders het eens met locatie, aantal, überhaupt de komst? 

Antwoord: Ja. 

 

118. Wat gebeurt er met de inbreng van de aanwezigen (ondernemers van het centrum)? 

Antwoord: De inbreng van de ondernemers van het centrum is verwerkt in dit verslag zoals ook de input van 

de dialoogsessies met de omwonenden van het EK-gebouw. Het college weegt deze mee in het verdere 

proces. 

 

 

Communicatie 

Bewoners gaven aan dat onze communicatie niet goed was. Wij erkennen dat en zullen op 

dat punt beter gaan presteren. Na dit verslag komt er in september weer een 

informatiebijeenkomst, er komt een klankbordgroep van bewoners en het is onze 

nadrukkelijke bedoeling om de communicatie met al onze inwoners goed te doen. 

 
119. We krijgen geen reactie terug van de gemeente als we een e-mail sturen? 

Antwoord: Helaas is dit gebeurd en dat is vervelend. We doen ons uiterste beste om dat in het vervolg te 

voorkomen. U kunt ons bereiken op asielopvang@nijkerk.eu. 

 

120. We hebben geen uitnodiging ontvangen? 

Antwoord: Dat betreuren wij. Het verslag van de dialoogsessies is voor u beschikbaar op www.nijkerk.eu 

(asielzoekers in Hoevelaken). Er volgt in september een nieuwe informatiebijeenkomst voor alle inwoners in 

Hoevelaken. U bent dan van harte welkom. 

 

121. Waarom is de Monshouwerlaan niet uitgenodigd? 

Antwoord: Er zijn 65 adressen op de Monshouwerlaan uitgenodigd voor de inloopsessies.  

 

122. Wie is uitgenodigd? In welke straal? 

Antwoord: Er is gekozen om ongeveer 630 woonadressen uit te nodigen die zich in de directe omgeving van 

de locatie bevinden. Helaas hebben wij geconstateerd dat niet alle uitnodigingen zijn aangekomen. 

 

123. Hoe zit het met de rest van Hoevelaken? Waarom is maar 10% van Hoevelaken uitgenodigd in plaats van 

allemaal? 

Antwoord: Er is gekozen om ongeveer 630 woonadressen uit te nodigen die zich in de directe omgeving van 

de locatie bevinden. Het college zal een extra inloopsessie te organiseren in september voor alle inwoners 

van Hoevelaken. 

 

mailto:asielopvang@nijkerk.eu
http://www.nijkerk.eu/
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124. Waarom is de pers niet uitgenodigd bij de bijeenkomsten? 

Antwoord: Het college wilde met u in gesprek in een omgeving waarin alles vrij besproken kan worden, 

zonder dat deelnemers later in de krant lezen wat ze hebben gezegd. We hebben dit ook voorafgaand aan de 

bijeenkomst met de regionale media besproken en zij hadden daar alle begrip voor. 

 

125. Waarom zijn inwoners niet eerder betrokken, de gemeente is er al 2 jaar mee bezig? Hoe groot is de ruimte 

voor inspraak? Verbreding van de informatie voor alle inwoners van Hoevelaken? 

Antwoord: Door het college is gekozen om pas naar buiten te gaan op het moment dat er ook concrete 

plannen waren te melden. In 2021 zijn de eerste gesprekken geweest tussen de gemeente en het COA. 

Ondertussen liep het proces van de woningbouwontwikkelingen en de omgevingsvisie m.b.t. hoogte 

woningbouwontwikkelingen omgeving station. Hierdoor is het plan voor de noodopvang op de achtergrond 

geraakt. Doordat de ontwikkelende partij geen mogelijkheden zag om de woningbouwplannen te realiseren 

zijn de gesprekken in oktober 2022 met het COA wederom opgestart. In de periode tot begin mei heeft het 

college intensieve gesprekken gevoerd met COA over de voorwaarden. Toen er een concept 

bestuursovereenkomst lag met concept nadere afspraken heeft de gemeente hierover gecommuniceerd. 

 

126. Krijgen we een verslag? En zo ja wanneer, bij voorkeur voor de besluitvorming in het college. 

Antwoord: U ontvangt dit samengestelde verslag met vragen en antwoorden van alle inloopbijeenkomsten. Dit 

ontvangt u voor het voorgenomen besluit van het college.  

 

127. Kan de informatievoorziening beter? Alleen via de website is niet voldoende, dan moeten wij in de gaten  

houden wanneer er nieuws is. Graag per brief worden geïnformeerd over bijvoorbeeld vervolgstappen,  

procedures en dergelijke. 

Antwoord: We doen ons uiterste best om goed te communiceren. Daarvoor gebruiken we diverse 

communicatiekanalen om alle inwoners van Hoevelaken te bereiken.  

 

128. Wat is de klankbordgroep? Hoe kan ik me aanmelden? Wat stelt die voor? 

Antwoord: Dit is een groep bewoners. Deze bewoners vertegenwoordigen een bepaald gebied. Zij hebben 

samen met de politie, gemeente en COA regelmatig overleg (nader te bepalen). Hierin kunnen zaken 

besproken worden rond veiligheid, aanpassingen in openbare ruimte en dergelijke. U kunt zich aanmelden via 

asielopvang@nijkerk.eu. 

 

129. Wat gebeurt er als wij signalen afgeven? 

Antwoord: Afhankelijk van welk soort signaal zal hier direct op worden gereageerd door het COA, politie of 

gemeente. 

 

130. Vragen die via de website, worden gesteld, worden niet beantwoord. Kan dit beter? 

 Antwoord: Ja, maar omdat we veel reacties krijgen kan het soms even duren voordat u antwoord krijgt.  

 

131. Zijn de afspraken (bestuursovereenkomst) in te zien, inclusief de financiële afspraken? 

Antwoord: De concept bestuursovereenkomst is openbaar, inclusief de nadere werkafspraken. Deze staan op 

de website.  

  

132. Blijvend en eerlijk communiceren: (overleg) met inwoners blijven voeren! Hoevelaken is niet ‘gekend’  

(meegenomen in de communicatie). Forse steken laten liggen. 

Antwoord: Er wordt nagedacht hoe en op welke wijze we dit kunnen verbeteren om blijvend goed te 

communiceren naar de inwoners van Hoevelaken, bijvoorbeeld via de klankbordgroep. Het college wil voor de 

rest van Hoevelaken een extra inloopsessie organiseren in september voor alle inwoners van Hoevelaken. 

 

• In aanvulling op het antwoord op vraag 132: Aangekondigd is dat er in september een 
inloopsessie zou zijn voor alle inwoners van Hoevelaken. Het college heeft uit het oogpunt van 
zorgvuldigheid besloten om deze datum op te schuiven naar later in het jaar. Zodra de datum 
bekend is zullen wij dit breed communiceren.   

mailto:asielopvang@nijkerk.eu
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133. We tellen niet mee in Hoevelaken. Afvoerputje van de gemeente? 

Antwoord: U telt wel degelijk mee. Dat is de reden dat het college een ontwerp besluit heeft genomen en met 

inwoners in gesprek is gegaan. Het college heeft gemerkt dat er naar aanleiding van de bijeenkomsten nog 

vragen, twijfels en soms angst is voor de mogelijke gevolgen van de noodopvang. Dat is de reden dat het 

college heeft besloten om nog een inloop sessie te organiseren in september voor alle inwoners voor 

Hoevelaken. Hierdoor wordt het voorgenomen besluit en de raadsvergadering verschoven naar eind 

september/begin oktober 2023. Het college ziet de kern Hoevelaken als gelijkwaardig aan alle andere kernen. 

 

134. Is er overleg geweest met de gemeente Amersfoort? 

Antwoord: Ja. 

 

135. Is het mogelijk om een referendum te houden? (vertrouwen in de gemeente is er niet). 

Antwoord: Het college heeft gekozen om dialoogsessies te houden om in gesprek te gaan met ondernemers 

van centrum en bewoners, waarbij gekozen is om ongeveer 630 woonadressen uit te nodigen die zich in de 

directe omgeving van de locatie bevinden. Naar aanleiding van deze inloopsessies en andere reacties heeft 

het college gemerkt dat er nog vragen, twijfels en soms angst is voor de mogelijke gevolgen van de 

noodopvang. Dat is de reden voor het college om een extra inloopsessie te gaan organiseren in september 

voor alle inwoners voor Hoevelaken.  

 

136. De communicatie is gebrekkig richting inwoners Hoevelaken. Relatie overheid - burger staat onder druk. 

Antwoord: Dat klopt en daar biedt het college zijn excuus voor aan. De relatie tussen overheid en burger is 

hierdoor onder druk komen te staan. Hiervan zijn we ons ten volle bewust. We zijn bezig om te kijken hoe we 

op een veel betere manier met u als inwoners van Hoevelaken de komende periode gaan communiceren via 

de verschillende media kanalen. Gedacht wordt aan de website, het instellen van een digitaal loket, de lokale 

krant en een persoonlijke brief met daarin de juiste duiding van de vragen en antwoorden, het vervolg proces 

en een toelichting waar u met vragen terecht kunt. 

 

137. Op de website staat onjuiste informatie volgens wijkagent: als er 2 keer een overtreding wordt begaan of 5  

keer overlast, wordt de bewoner binnen 20 dagen overgeplaatst. Er staat nu op de site dat er binnen 20  

dagen meerdere overtredingen moeten worden gemaakt. 

Antwoord: Dat klopt en is aangepast. 

 

138. Op de website staat gedateerde informatie v.w.b. besluitvormingstraject. 

Antwoord: Dat klopt en is aangepast. 

 

139. Presenteer in september de Open AZC-dag! Betrek ons daarbij, dan krijgen we een beter beeld van wat er op  

ons afkomt?  

Antwoord: Indien de locatie wordt gerealiseerd zal er een open dag worden gehouden. Er zijn ook landelijk 

open dagen die georganiseerd worden door het COA om een opvang locatie te bekijken. Deze open dag is in 

september, hier wordt landelijke aandacht aan gegeven. Wij zullen dit ook via de website en krant 

communiceren.  

 

• In aanvulling op het antwoord op vraag 139: Op zaterdag 23 september is er weer 
een Open azc dag. Deze dag openen bijna alle azc-locaties tussen 13.00 uur en 16.00 uur hun 
deuren voor omwonenden en andere bezoekers. Kijk voor meer informatie op www.coa.nl 

 

 

 

  

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.coa.nl%2F&data=05%7C01%7Cm.kroon%40nijkerk.eu%7C6fbf10193ecc4432babd08dbb04bd8a4%7C3d755199a7604a779fc582d3a4729a7f%7C0%7C0%7C638297612019720222%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=kgNPQXkFAoLHyI%2FpKitqtYFV%2FMfLFYEBWC9h1FlHVE0%3D&reserved=0
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Dagbesteding 

Asielzoekers zijn in eerste instantie bezig met hun asielprocedure. Die duurt vaak lang. Het 

zou fijn zijn als er vanuit onze gemeente mensen en organisaties opstaan die ook een rol 

willen spelen in de dagbesteding van deze mensen. Te denken valt aan voetballen, 

hardlopen, schaken, handwerken, kinderspelen, gespreksgroepen over wetenschap. Deze 

aandacht kan straks van harte welkom zijn. 
 

140. Is dagbesteding/taalles en dergelijke verplicht om te voorkomen dat mensen zich gaan vervelen? Hoe ziet de  

dagbesteding eruit? Tijdsbesteding is belangrijk. Dagbesteding niet verplicht? Mogelijkheid tot verplichting van  

bepaalde aantallen? 

Antwoord: Een asielzoeker is niet verplicht om taalles te volgen. Op vrijwillige basis kan dit natuurlijk wel. Op 

het moment dat de asielzoeker status heeft ontvangen (statushouder), gaat hij/zij wel de verplichte 

inburgeringscursus volgen (inclusief taalles). Dagbesteding is niet verplicht. Het COA stimuleert en 

ondersteunt bewoners wel om te zorgen voor een goede dag invulling. Dit kan werk zijn of vrijwilligerswerk. 

De inzet van de meedoen balie, waar het COA goede ervaringen mee heeft op andere locaties, kan daar een 

belangrijke rol in spelen. 

 

141. Wat gaat er aan dagbesteding aangeboden worden aan de jeugd? Voorkomen van hangjongeren. 

Antwoord: Kinderen en jongeren gaan naar school en er zal een activiteitenaanbod gedaan worden in de 

opvanglocatie. Dit wordt geïnitieerd vanuit het COA, maar kan ook in samenspraak met lokale verenigingen. 

Ook wordt er contact gelegd met lokale sportverenigingen om kinderen en jongeren deel te laten nemen aan 

sporten.  

 

142. Wat is er aan dagbesteding geregeld? Met name om te voorkomen dat jongeren gaan ‘hangen’ in het  

dorpscentrum. 

Antwoord: Jongeren volgen onderwijs, lopen stage, verrichten vrijwilligerswerk, nemen deel aan 

(dag)activiteiten of volgen bijvoorbeeld Nederlandse les. 

 

143. Is er ook avondbesteding of alleen op dag? Hoe worden ze dan ’s avonds beziggehouden? 

Antwoord: Ook in de avonduren kan er een activiteitenaanbod worden gedaan door het COA. Het COA kan 

hiervoor verenigingen uit de gemeente Nijkerk benaderen om met elkaar daar invulling aan te geven.  

 

144. Zijn er regels (avondklok bijvoorbeeld) waar azc-ers zich aan moeten houden? Wat gaan ze de hele dag  

doen? 

Antwoord: Er zijn geen regels of restricties als het gaat om de bewegingsvrijheid van asielzoekers. De 

invulling van de dag bestaat uit het naar school gaan, deelnemen aan dagactiviteiten, zoals bijvoorbeeld het 

verrichten van vrijwilligerswerk, volgen van Nederlandse les, of aan het werk zijn. Ook kunnen de 

asielzoekers een of meerdere klusjes uitvoeren op de eigen locatie. 
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Meedoen en meewerken aan de noodopvang 

Tijdens de inloop sessies waren er ook reacties van mensen die de opvang willen 

ondersteunen en er werden vragen gesteld over hoe men zijn steentje bijdragen aan de 

noodopvang in vrijwilligerswerk, wat men kan betekenen voor de bewoners. Hieronder 

enkele quotes die we hebben genoteerd en vragen over dit onderwerp.  

 
a. Er is een zorgvuldige procedure van de gemeente. Zoeken naar een goede invulling van het pand. Elkaar 

ontmoeten, voorkomen van verveling, aanbieden van activiteiten. Nijkerk neemt zijn medemenselijke 

verantwoordelijkheid. 

b. We vertrouwen het COA. Zij hebben hun informatie op de eigen website goed op orde. 

c. Fijn dat er een locatie voor opvang komt. Uitgaan van een positieve houding (win-win)! 

d. We hebben ook een maatschappelijke verantwoordelijkheid voor deze mensen. 

e. Ervaring is dat deze bewoners vaak erg blij zijn en niets liever willen om een goede band op te bouwen 

met de omwonenden. 

f. Laten we niet alle bewoners als criminelen zien, de bewoners komen door een oorzaak. Veiligelanders 

zijn uitgesloten.  

g. Het is een maatschappelijke plicht die we met elkaar dragen. Laten we het op een positieve manier 

onderbouwen en aan de slag gaan! 

h. Ontmoeten door wat voor elkaar te betekenen. Een aantal mensen gaf aan graag wat te willen doen voor 

de bewoners. Er is aangegeven dat eenieder die graag wat wil betekenen voor de bewoners zich kan 

melden bij de nog op te richten meedoen balie. En hetzelfde geldt voor vragen om hulp. 

i. Bewoners mogen vrijwilligerswerk doen: Er is een vraag gesteld of bewoners van het EK gebouw iets 

voor het tuinonderhoud zouden kunnen betekenen. Hierin staan we positief, dit soort vragen verloopt via 

de nog op te richten meedoen balie.  

j. De gemeente is gebeld door een inwoonster van Hoevelaken die zeer enthousiast is over de komst van 

een noodopvanglocatie. Zij heeft op dit moment al 15 vrijwilligers die zich in willen inzetten bij activiteiten 

en dagbesteding. 

k. Positief over bijdrage leveren aan oplossing asielcrisis. 

l. Positief over “samen het probleem aanpakken”. 

m. Suggesties voor Moestuin, ontmoetingsplek creëren met omwonenden, Jeu de Boules baan aanleggen 

en gezamenlijk klus-werkplaats. 

n. Nadenken over “omzien naar elkaar”. 

o. “Na deze inloopsessie heb ik een heel ander beeld gekregen over noodopvang. Mijn beeld is behoorlijk 

bijgesteld ten aanzien van asielzoekers”. 

 
145. Aanbieden van vrijwilligerswerk als het gaat om taallessen, handvaardigheid? 

Antwoord: U kunt zich hiervoor opgeven bij de nog op te richten meedoen balie. Hierover zal nadat er een 

definitief besluit is genomen door de gemeente informatie worden geplaatst op de website.  

 

146. Meedoen balie. Wat houdt dat in? 

Antwoord: Hier kunt u zich opgeven om mee te doen bij activiteiten met de asielzoekers. Daarnaast kan er 

vrijwilligerswerk worden aangeboden. Te denken valt aan hulp in de tuin, boodschappen doen, met ouderen 

gaan wandelen.  

 

147. Benader de kerken. 

Antwoord: Het Diaconaal Kerkenberaad in de gemeente Nijkerk is inmiddels benaderd. Dat geldt ook voor 

maatschappelijke organisaties als Vluchtelingenwerk, Sigma en de Stichting Hulpdiensten Hoevelaken. 
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148. Zijn er wel genoeg vrijwilligers en is er voldoende personeel hiervoor. 

Antwoord: Voor de personele inzet op deze locatie is het COA verantwoordelijk. Als gemeente hebben wij 

geen signalen van het COA ontvangen dat dit een probleem zou kunnen zijn. De eerste vrijwilligers hebben 

zich inmiddels aangemeld. Maar nieuwe aanmeldingen zijn van harte welkom! 

 

 

Onderwijs, taal, leefgeld, vrijwilligerswerk, werkgelegenheid 

Hoe de mensen in de noodopvang leven is vaak onbekend. Er zijn vragen gesteld over 

dagbesteding, onderwijs en speelplekken voor kinderen. Op de website van het COA en de 

IND staat ook erg veel informatie over hoe vluchtelingen in de noodopvang moeten leven. 

Mogelijk levert de opvanglocatie werk op voor mensen in onze gemeente. Asielzoekers 

gaan meestal pas aan het werk nadat ze een verblijfsvergunning hebben ontvangen. 

 
149. Krijgen mensen een taalcursus? 

Antwoord: Ja, via de taalklassen. 

 

150. Zijn er taalklassen en hoe stromen de kinderen uit naar het reguliere onderwijs? 

Antwoord: In de noodopvang worden voor vluchtelingenkinderen taalklassen gefaciliteerd. Daar gaan 

leerlingen in de basisschoolleeftijd eerst naartoe gedurende één tot anderhalf jaar. Daarna stromen ze pas in, 

in het reguliere basisonderwijs. Voor het voortgezet onderwijs gaan leerlingen eerst naar de Internationale 

Schakelklas in Amersfoort. Ook voor volwassenen wordt taalonderwijs georganiseerd. 

 

151. Over welke aantallen kinderen gaat het? 

Antwoord: Op basis van ervaringscijfers is de inschatting van het COA dat 10% van het totale aantal 

bewoners kinderen is. Dus ongeveer 35 kinderen. 

 

152. Hoe wordt het onderwijs voor kinderen georganiseerd? Krijgen kinderen ook les op andere locaties?  

Antwoord: Alle asielzoekerskinderen hebben recht op onderwijs in Nederland. Dat betekent dat we in overleg 

met het COA bespreken om op locatie voorschoolse educatie aan te bieden voor peuters. De kinderen in de 

basisschoolleeftijd volgen voor een bepaalde periode taalonderwijs. Aansluitend stromen zij in, in het 

reguliere basisschoolonderwijs. De kinderen in de leeftijd van het voortgezet onderwijs nemen deel aan de 

Internationale Schakelklas (ISK) in Amersfoort. 

 

153. De scholen in Hoevelaken hebben te maken met grote klassen en een lerarentekort, hoe wordt hier mee 

omgegaan? 

Antwoord: In gesprek met de onderwijspartners wordt gekeken op welke manier we het onderwijs aan 

asielzoekerskinderen het beste vorm kunnen geven 

 

154. Wordt ook gezorgd voor speelplekken voor kinderen op de locatie? 

Antwoord: Ja, daar waar mogelijk willen we dat onderzoeken. In de opvanglocatie zijn er speelmogelijkheden 

voor kinderen. Maar ook de buitenomgeving kan mogelijk voor een deel ingericht worden als speelplek voor 

kinderen van zowel asielzoekers als kinderen uit de omgeving. Bijvoorbeeld het parkeerterrein aan de 

voorzijde van het EK-gebouw. 

 

155. Krijgen asielzoekers ook les over de normen/waarden? Is er sprake van inburgering? 

Antwoord: Ja, het COA biedt een programma aan waarin het specifiek gaat over normen en waarden in onze 

samenleving. Ook aan integratie in de (lokale) samenleving wordt aandacht besteed. Als het mogelijk is in 

samenspraak met lokale organisaties en inwoners. Asielzoekers kunnen deelnemen aan een (voor) 

inburgeringsprogramma (zie website gemeente Nijkerk). Deelname is mede afhankelijk van het stadium 

waarin zij zich bevinden in de asielprocedure. 
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156. Ontvangen de asielzoekers leefgeld? Is dat voldoende om voor zichzelf te zorgen (eten, kleding etc.)? 

Antwoord: De asielzoekers ontvangen per persoon een bedrag van ca 60 euro leefgeld per week. Daarnaast 

ontvangen zij voor het verrichten van vrijwilligerswerk een vergoeding van maximaal 14 euro als zij minimaal 

16 tot maximaal 25 uur per werk werkzaamheden verrichten. Met deze bedragen kunnen zijn in hun eigen 

levensonderhoud voorzien. 

 

157. Wat gaan vluchtelingen doen en mogen asielzoekers 24/7 naar buiten? 

Antwoord: *taalonderwijs, *dagbesteding, *stage, na 24 weken mag men betaald werk verrichten, 

*vrijwilligerswerk, etc. Dit zal nog verder worden uitgewerkt. Asielzoekers mogen 24 uur per dag zich vrij 

bewegen in de openbare ruimte. Dat betekent dat zij niet op een bepaalde tijd binnen moeten zijn in de 

noodopvang. 

 

158. Vervoersstroom, vrij reizen naar Amersfoort? 

Antwoord: Asielzoekers die met het openbaar vervoer gaan moeten hiervoor zelf betalen.  

 

159. Wat gaan mensen doen als zij geen werk hebben? Dag invulling? Perspectief? 

Antwoord: Er zijn geen regels of restricties als het gaat om de bewegingsvrijheid van asielzoekers. De 

invulling van de dag bestaat uit het naar school gaan, deelnemen aan dagactiviteiten, zoals bijvoorbeeld het 

verrichten van vrijwilligerswerk, volgen van Nederlandse les, of aan het werk zijn. Ook kunnen asielzoekers 

een of meerdere klusjes uitvoeren op de eigen locatie. 

 

160. Hoe staat het met werkvoorzieningen voor asielzoekers? Mogen de bewoners werken? 

Antwoord: Asielzoekers die tenminste een half jaar in Nederland zijn en in de asielprocedure zitten, mogen 

voor een periode van 24 weken werken. Wel mogen asielzoekers direct starten met vrijwilligerswerk.  

 

161. Werkgelegenheid; is er nagedacht hoe? Mogelijkheden om dit op locatie te doen? 

Antwoord: Als bijlage bij de concept bestuursovereenkomst is een profiel van de gemeente Nijkerk gevoegd. 

In dit profiel wordt ook een beeld geschetst van de verschillende bedrijfssectoren zoals deze actief zijn in de 

gemeente Nijkerk en omgeving. Dit biedt het COA de mogelijkheid om in de samenstelling van asielzoekers 

vraag en aanbod met elkaar te matchen. Uitvoering van werk op de noodopvanglocatie zal nauwelijks of niet 

op locatie plaatsvinden. Veelal zullen de asielzoekers die mogen werken naar hun werk gaan. 

 

 

Gevolgen Spreidingswet en relatie tot de concept bestuursovereenkomst 

Over de nieuwe Spreidingwet is ons nog weinig bekend. We gaan we uit van de bestaande 

regelgeving. 

 
162. Als de gemeente er voor kiest om de opvang nu niet te realiseren, wordt de gemeente via de Spreidingswet  

wel gedongen op opvang te regelen. Dan wordt deze locatie ook weer aangewezen. Dus het maakt toch niet  

uit, er komt een opvang in Hoevelaken toch? 

Antwoord: Dat is niet bekend.  

 

163. Is de kans groot dat als Nijkerk pas onder de Spreidingswet opvang gaat organiseren, dat het dan om circa  

150 bewoners zal gaan in plaats van 350?  

Antwoord: Dat is niet bekend.  

 

164. Waarom niet wachten met opvang totdat de Spreidingswet er is? 

Antwoord: Er is nu acute nood. De gemeente Nijkerk wil hierin haar verantwoordelijk nemen om voor deze 

asielzoekers een menswaardig en kwalitatieve opvang te realiseren.  
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165. Wat zijn de consequenties van de uitspraak van de minister rondom dwang? Kan de 

staatssecretaris nog  

invloed uitoefenen op de populatie die naar Hoevelaken komt? Hoe hard is de Bestuursovereenkomst? 

Antwoord: De bestuursovereenkomst is hard. De gemeente heeft een brief ontvangen dat de 

bestuursovereenkomst niet kan worden beïnvloed door de uitspraken van staatssecretaris Van der Burg.  

 

166. Is het maximale van 350 gewaarborgd? Wat gebeurt er als de Spreidingswet ingaat? 

Antwoord: Het aantal van maximaal 350 asielzoekers is een harde afspraak met het COA en vastgelegd in de 

bestuursovereenkomst. Over de Spreidingswet valt in dit stadium weinig te zeggen, omdat deze niet eerder 

dan per 1 januari 2024 of later ingaat. 

 

 

Gemeente/COA 

Met het COA gaan we in gesprek over de concrete uitwerking van de noodopvang in 

Hoevelaken. Onderdeel daarvan zijn de extra kosten die we als gemeente maken. 

 
167. Kan de gemeentelijke organisatie dit aan wat betreft alle vacatures die er zijn? 

Antwoord: Onze inschatting is dat de ambtelijke organisatie dit vraagstuk van opvang aan kan. Gelet op het 

specifieke karakter, deskundigheid op het vraagstuk, vraagt dit mogelijk wel om de inzet van externe 

expertise, met name in de beginfase van de opvang. 

 

168. Hoe zit het met het personeelstekort? Zijn er wel voldoende mensen te krijgen bij het COA en de politie? 

Antwoord: De politiecapaciteit neemt niet toe. Vooralsnog krijgen wij geen signalen van het COA dat zij niet 

voldoende personeel voor de locatie kunnen werven. Natuurlijk zijn er net als bij veel andere instanties en 

bedrijven doorlopend vacatures. 

 

169. Krijgt de gemeente hier een vergoeding voor? Bonus gemeente voor de opvang? 

Antwoord: De gemeente ontvangt op geen enkele manier een vergoeding of bonus voor de opvang. Getracht 

wordt in overleg met het COA dat de kosten die de gemeente maakt voor de noodopvang zoveel mogelijk 

vergoed worden door het COA. Hierover zijn we in overleg met het COA. 

 

170. Waarom wordt er voorbij gegaan aan het minimale draagvlak van inwoners? 

Antwoord: Gekozen is om ongeveer 630 woonadressen uit te nodigen die zich in de directe omgeving van de 

locatie bevinden. Daarnaast heeft een sessie met de ondernemers plaatsgevonden. Het college heeft 

gemerkt dat er naar aanleiding van de inloopsessies van 12, 13, 14 en 15 juni nog vragen, twijfels en soms 

angst is voor de mogelijke gevolgen van de noodopvang. Dat is de reden dat het college heeft besloten om 

een extra inloop sessie te gaan organiseren in september voor alle inwoners voor Hoevelaken.  

 

171. Wat zijn de investeringskosten om EK bewoonbaar te krijgen? 

Antwoord: Dat is niet bekend. Als gemeente hebben wij hier geen inzicht in. Er is sprake van een private 

overeenkomst tussen het COA en de eigenaar van het EK-gebouw. 

 

172. Aanspreekpersoon COA. Is deze 24/7 bereikbaar? Zijn er voldoende toezichthoudende instanties op de 

locatie aanwezig? Zo niet, de politie is al overbelast. Hoe gaan de problemen buiten kantooruren per direct 

aangepakt worden?  

Antwoord: Er is sprake van 24/7 beveiliging. Het COA is verantwoordelijk voor het beheer en de daarmee 

samenhangende uitvoering van activiteiten op de noodopvanglocatie. Voor inwoners is de locatiemanager 

van het COA het aanspreekpunt. Tussen het COA, politie, boa’s en de gemeente vindt er frequent overleg 

plaats over de veiligheid in het pand en de openbare ruimte in de directe omgeving.  
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173. Hebben jullie als gemeente contact met Amersfoort over andere AZC’s op de grens?  

Antwoord: Met de gemeente Amersfoort is er zowel bestuurlijk als ambtelijk contact geweest over de 

ontwikkelingen in de opvang van asielzoekers. 

 

174. Waarom meer dan wettelijk verplicht als er zoveel weerstand is in ons dorpje? 

Antwoord: Op de opvang van het totaal aantal asielzoekers ligt nu geen wettelijke verplichting. Uw input wordt 

door ons meegenomen in de verdere uitwerking. 

 

175. Waar worden ze gehuisvest als ze status krijgen; 80% in Nederland krijgt status en dat zou dan 280 mensen  

zijn. Worden die dan in de gemeente Nijkerk gevestigd? 

Antwoord: Nee. De gemeente Nijkerk heeft een wettelijke verplichting tot het plaatsen van een bepaald aantal 

statushouders. De statushouders van de noodopvang worden in mindering gebracht op dit aantal.  

 

 

Schade 

Door een goede voorbereiding en afstemming met de omgeving is het ons doel een mooie 

opvangplek te bieden aan vluchtelingen. We hebben geen reden om aan te nemen dat er 

meer schade ontstaat door mensen uit een ver land dan door mensen die al in ons land 

wonen.  

 
176. Hoe gaat de gemeente om met schadeclaims? Zijn de asielzoekers verzekerd? Wie betaalt schade, diefstal 

en/of vandalisme rondom winkels? 

Antwoord: als er schade is ontstaan en het is bekend wie de schade heeft veroorzaakt zal dit verhaald gaan 

worden op degene die de schade heeft veroorzaakt. Een asielzoeker is verzekerd. 

  

177. Wat is de balans tussen preventie en schade? 

Antwoord: Door preventief, dus aan de voorkant snel te reageren willen we een goede balans vinden, zodat 

getracht wordt om schade te voorkomen. 

 

178. Wat gebeurt er met de waarde van mijn huis? Ik kan te maken krijgen met waardedaling. Recht op  

planschade is niet mogelijk? 

Antwoord: Van planschade is sprake als u, door een wijziging van het zogenaamde planologisch regime (lees: 

omgevingsvergunning), schade lijdt in de vorm van inkomensschade of vermindering van de waarde van een 

onroerende zaak. Bij tijdelijke omgevingsvergunningen langer dan 2 ½ jaar hangt het van de omstandigheden 

af of er sprake is van planschade.  

 

179. Wat te doen met omzetverlies? Wie compenseert inkomstenderving? 

Antwoord: Uit ervaringen van andere gemeenten treedt er geen omzetverlies op.  

 

180. Kunnen de ondernemers van het centrum investeren in veiligheid en waar zijn dan deze kosten te verhalen? 

Antwoord: Ondernemers van het centrum kunnen de investeringen in veiligheid niet verhalen. Wel zijn er 

afspraken gemaakt om aan de voorkant met politie en boa’s indien de veiligheid in het geding is. 
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Woningbouw(ontwikkeling) 

Zodra de noodopvang over 2 ½ jaar sluit, gaan we daar verder met de 

woningbouwontwikkeling op het terrein van EK. 
 

181. Hebben vluchtelingen voorrang? Andere woningzoekenden in de gemeente. Hoe gaat de gemeente daar mee  

om? En hoe verhoudt zich dat tot de huisvesting van asielzoekers? 

Antwoord: Vluchtelingen hebben ten opzichte van andere groepen woningzoekenden geen voorrang. 

 

182. Hoe hard is de afspraak dat over 2 ½ jaar de noodopvang stopt? En wat gaat er dan gebeuren? Komt er  

woningbouw? 

Antwoord: De afspraak is hard. Na 2 ½ jaar vanaf het moment dat de noodopvang is gerealiseerd en de 

eerste bewoners instromen, wordt er gestart met de woningbouwontwikkeling. Ook de tijdelijke 

omgevingsvergunning is hierop afgestemd.  

 

183. Hoe staat het met percentage sociale huurwoningen in relatie tot statushouders die ook recht hebben op een  

woning? 

Antwoord: Dat is lastig te achterhalen en verschilt per jaar. Statushouders die worden toegewezen aan de 

gemeente Nijkerk (taakstelling) worden gezien als inwoners die een woning zoeken. Daarnaast kan het aantal 

woningen die statushouders toegewezen krijgen erg verschillen door de specifieke doelgroep. Zijn er veel 

gezinnen die status krijgen dan is het aantal woningen natuurlijk minder dan bij echtparen of alleengaanden.  

 

184. Wat gebeurt er met het huizenplan? 

Antwoord: De bedoeling is, en dat is ook de gemaakte afspraak met het COA, dat na 2 ½ jaar de asielzoekers 

vertrokken zijn en dat deze locatie verder ontwikkeld wordt voor woningbouw. 

 

185. Als alle AZC-ers moeten doorstromen na 2 ½ jaar binnen de gemeente waar moeten die dan heen? Nu al  

woningen tekort! 

Antwoord: Deze groep asielzoekers stromen niet allemaal door binnen de gemeente.  

De enige bewoners die door kunnen stromen zijn diegenen die statushouder zijn en dan nog passend binnen 

de reguliere taakstelling van asielhouders voor de gemeente. 

 

186. Hoe zit het met onze kinderen. Die willen ook een huis! 

Antwoord: Dat begrijpen we en ook daar spannen we ons voor in als gemeente. In die zin is er geen sprake 

van een voorrangsbeleid voor een bepaalde groep woningzoekenden. 

 

 

Asielzoekers, cultuur, zorg 

Over de opvang van asielzoekers is veel informatie te vinden op de websites van het COA 

en de IND. In Hoevelaken zullen we gezinnen, stellen en meerderjarige alleenstaanden 

opvangen, dus geen minderjarige alleenstaanden. De professionals van het COA zorgen 

voor de informatie aan asielzoekers over hoe ze zich in onze cultuur het best kunnen 

gedragen. Voor noodopvanglocaties is er een eigen zorgorganisatie, die de gemeente niet 

belast.  

 
187. Kunnen asielzoekers verplicht worden om de handen uit de mouwen te steken / te werken? 

Antwoord: Asielzoekers die mogen werken gaan actief op zoek naar werk en worden daarbij ondersteund in 

hun zoektocht naar betaald werk. Degenen die dit nog niet mogen, kunnen een bijdrage leveren in de vorm 

van vrijwilligerswerk of verrichten van klusjes op de locatie. Maar een deel, kinderen en jongeren, volgen 

onderwijs. Er is geen sprake van een verplichting om werk te verrichten. 
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188. Hoe wordt met de culturele verschillen om gegaan in de noodopvang? 

Antwoord: Vanuit het COA is hier binnen de locatie aandacht voor. Het COA kan programma’s die voor dit 

soort thema’s zijn ontwikkeld aanbieden. Bijvoorbeeld ook als het gaat om waarden en normen of wegwijs 

worden in de Nederlandse samenleving. 

 

189. Kan de gemeente garanderen dat er een evenwichtig balans is tussen doelgroepen ten aanzien van het 

profiel en hoe checkt men dat? 

Antwoord: Het monitoren gebeurt op basis van het profiel zoals dat is vastgelegd in de 

bestuursovereenkomst. Er zijn afspraken gemaakt dat dit 1 x per maand wordt gemonitord. Het COA levert 

hiervoor gegevens aan bij de gemeente.  

 

190. Hoe zeker is het dat wij geen AMV-ers krijgen? 

Antwoord: Met het COA is afgesproken dat er geen amv’s (Alleenstaande Minderjarige Vreemdelingen) 

geplaatst zullen worden. Dit staat ook vermeld in de concept bestuursovereenkomst tussen het COA en de 

gemeente. 

 

191. Kan er een inschatting worden gegeven van de man/vrouw verhouding qua aantallen? 

Antwoord: Nee, dat kan niet. Als gemeente hebben wij in de concept bestuursovereenkomst de afspraak met 

het COA gemaakt over een evenwichtige verdeling tussen gezinnen, alleenstaande vrouwen en mannen en 

echtparen.  

 

192. Waarom kunnen we niet ruilen met de Oekraïners in Nijkerk? Wij de Oekraïners, Nijkerk de asielzoekers? 

Antwoord: Dat is een andere doelgroep met een andere huisvesting en financiering. 

 

193. Wat gebeurt er als ze drugs gebruiken? 

Antwoord: Als er sprake is van drugsgebruik en dit leidt tot hinderlijk gedrag dan wel overlast in de 

noodopvang, dan wordt er ingegrepen door het COA. Als het gebruik van drugs in de openbare ruimte 

plaatsvindt kunnen asielzoekers worden aangesproken door de politie of boa’s. Dit is niet anders dan bij 

andere inwoners van de gemeente Nijkerk. 

 

194. Er is sprake van cultuurverschillen. Hoe wordt daar mee omgegaan en/of opgepakt? Culturen leren elkaar 

kennen (organiseren van het ontmoeten van elkaar). Hoe te integreren? 

Antwoord: Er zullen verschillen zijn in cultuur. Maar op basis van de expertise van het COA heeft de 

gemeente er vertrouwen in dat het COA dit zal bevorderen door met elkaar in gesprek te gaan. 

Kennismaken met elkaars cultuur kan ook inspireren.  

 

195. Cultuurverschillen. Omgang met vrouwen. Op welke wijze wordt daar aandacht aan besteed? 

Antwoord: Er wordt de nieuwe inwoners geleerd hoe de gebruiken zijn in Nederland. Er zijn huisregels en 

omgangsregels. Hier wordt veel aandacht aan besteed door COA medewerkers. 

 

196. Er zijn verschillende culturen met bijbehorend geloof. Gaat dit onderling niet voor escalaties zorgen? 

Antwoord: Het in goede banen leiden zal niet altijd gemakkelijk zijn tussen bewoners met een verschillende, 

culturele achtergrond. En er zal zeker wel eens íets plaatsvinden. Maar op basis van de ervaring van het COA 

heeft de gemeente er vertrouwen in dat het COA de veiligheid in de locatie voor alle bewoners borgt. 

 

197. Op welke manier is de zorg voor asielzoekers geregeld? Maken zij bijvoorbeeld ook gebruik van de huisartsen  

in Hoevelaken? Staat al een behoorlijke druk op. 

Antwoord: Nee er zal geen extra beroep worden gedaan op de huisartsen in Hoevelaken. Binnen deze 

noodopvanglocatie is zorg (arts) en bijzondere zorg (GZA) aanwezig. 
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198. Hoe is de zorg geregeld? Huisarts, tandarts, verzekeringen? 

Antwoord: Het COA heeft de zorg voor asielzoekers uitbesteed aan het GZA (Gezondheidszorg 

Asielzoekers). Dit is een professionele organisatie die fysiek aanwezig is in de noodopvanglocatie. Dat 

betekent dat er een huisarts en verpleegkundige aanwezig zijn. Vanuit het GZA wordt er eventueel 

doorverwezen naar specialistisch zorg. Periodiek is er een mobiele post met een tandarts op de locatie. Alle 

asielzoekers zijn via het COA verzekerd. 

 

 

Overige zaken 

 
199. Bij de A1 op Amersfoorts grondgebied zijn drugsproblemen. Kan daar wat aangedaan worden? 

Antwoord: Hierover zal contact met Amersfoort worden opgenomen. 

 

200. Collegebesluit oktober 2022 i.r.t. opvanglocatie(s) in Bad Bloemendaal. 

Antwoord: Het college heeft een besluit genomen over de opvang van vluchtelingen uit de Oekraïne in 

oktober 2022. Het ontwerp besluit van het college over de noodopvang in Hoevelaken is op 16 mei 2023 

genomen. 

 

201. Wat is de relatie van het station met de gemeente Amersfoort? 

Antwoord: Het station van Hoevelaken staat op grondgebied van Amersfoort. Verder is er geen relatie.  

 

202. Nu hebben we, als ondernemers van het centrum, een regio-functie. Er komen ook veel ouderen. We horen 

nu al dat veel mensen bang zijn. Als die straks wegblijven, wie betaalt gemiste omzet? 

Antwoord: Er is geen omzetdaling bekend bij andere noodopvangen of AZC’s.  

 

203. Mocht het inderdaad zo komen dat we deze vluchtelingen in het dorp mogen verwelkomen, dan zou het heel  

fijn zijn als de gemeente Nijkerk op z’n minst de ontvangen gelden 100% gaat investeren in Hoevelaken. Als  

voorbeeld worden genoemd De Stuw (nieuwbouw/verbouw) en De Wiekslag (herinrichting). Parallel laten  

lopen met het tijdstraject van de noodopvanglocatie. 

Antwoord: De gemeente Nijkerk ontvangt geen gelden voor deze opvang. Er is afgesproken dat wanneer de 

gemeente Nijkerk kosten maakt voor deze noodopvang deze betaald zullen worden door het COA. De 

ontwikkelingen in Hoevelaken en mogelijke investeringen hebben wel de volle aandacht van het college. 

 

204. Worden de gesprekken genoteerd en een verslag gemaakt in het kader van Woo-verzoeken? 

Antwoord: De gemeente noteert alle vragen en maakt een totaalverslag, omdat vaak de zelfde onderwerpen 

de revue passeren. Dit verslag wordt openbaar en zal toegevoegd worden aan het verdere 

besluitvormingsproces van het college met de raad. 


